



NORTH WEST REGION

MENCHUM DIVISIONAL

DIVISIONAL OFFICE, WUM

SERVICE FOR ECONOMIC AND FINANCIAL
AFFAIRS

DIVISIONAL TENDERS BOARD

TENDER NOTICE 01 AOUT 2025

**OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER BY EMERGENCY PROCEDURE
N°002/ONIT/E28/SEFA/DTBMCH/2025 of/2025 for the Maintenance
and partial taring with triple layer surface dressing of road stretch
Waindu – Wainangwen – Zongukwo – Megha – Kesu – Mile 50 (GHS
Wum) 10km in Wum Sub Division of Menchum Division**

Stretch: Waindu – Wainangwen – Zongukwo – Megha – Kesu – Mile 50 (GHS Wum) (10.00 Km)

1. Subject

Within the framework of the 2025 Investment Budget, the Menchum Division hereby launches an Open National Invitation to Tender for the Maintenance and partial taring with triple layer surface dressing of road stretch Waindu – Wainangwen – Zongukwo – Megha – Kesu – Mile 50 (GHS Wum) 10km.

2. Nature of works

Works to be done consists of:

- 1- Site installation
- 2- Mobilisation and demobilisation of equipment
- 3- Scarification of the exiting road surface and moulding
- 4- Cut and throw
- 5- Foundation course in laterite
- 6- Base course in laterite
- 7- Priming
- 8- Triple surface layer dressing
- 9- Horizontal signalisation
- 10- Vertical signalisation
- 11- All other works described in the cost estimates and bill of quantities.

3. Participation and origin

Participation in this invitation to tender is opened to all national companies specialized in building construction and public works.

4. Lots

The works are regrouped in a unique lot.

5. Estimated cost

The estimated cost of the works after preliminary studies stands at One hundred and fifty million (150,000,000) Francs CFA all taxes inclusive.

6. Funding

Works which form the subject of this invitation to tender are financed by the MINTP PIB budget.

7. Consultation and acquisition of files

The tender documents may be consulted during working hours at the Senior Divisional Office, upon publication of the invitation to tender.

The acquisition of the Tender file is subject to the payment of a non-refundable fee of one hundred and fifty thousand (150,000) Francs CFA into the Divisional Treasury. The receipt showing payment of the fee shall be attached to the bid.

8. Bid bond

The bid shall be submitted with a bid bond of three million (3,000,000) Francs CFA delivered by a banking institution recognised by MINFI and COBAC in the form provided in the special tender regulations. The bid bond shall remain valid for ninety (90) days after submission of the bids.

9. Submission of bids

The bidder shall submit 01 original and 06 copies (indicated as such) of the bid in English or French at the Senior Divisional Office against a receipt on or before...../2025 at 12 noon prompts. The outer envelope shall bear the inscription:

27 AOUT 2025

**OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER BY EMERGENCY PROCEDURE
N°002/ONIT/E28/SEFA/DTBMCH/2025 of/2025 for the Maintenance
and partial taring with triple layer surface dressing of road stretch
Waindu – Wainangwen – Zongukwo – Megha – Kesu – Mile 50 (GHS
Wum) 10km in Wum Sub Division of Menchum Division NWR (PHASE I)
“TO BE OPENED ONLY AT THE BID OPENING SESSION”.**

10. Tender admissibility

For fear of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing services or administrative authorities must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender.

They must obligatorily not be older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice.

Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible.

11. Opening of bids

The opening of bids shall be processed in one session and shall take place in the Conference Room of the Senior Divisional Office on the/2025 at 1pm prompt, local time in the presence of bidders or their representatives.

27 AOUT 2025

The opening of the financial bids shall take place at the end of the technical analysis and shall only concern bidders who obtained the minimum required score of seventy five percent (75%).

12. Period of validity of tender

Bidders shall remain bound by their bids for a period of 90 days from date of opening of the bids.

13. Execution Deadline

The maximum deadline provided for by the Delegated Contracting Authority shall be **three (03) months** from the date of the notification of the service order to start work.

14. Assessment bids

The bids shall be evaluated according to the following criteria:

A: Eliminary criteria

- Absence or non-conformity of an element in the administrative file;
- Deadline for execution more than that prescribed;
- False declaration or falsified documents;
- Absence or insufficient bid bond;
- Omission in the financial document of quantified price in the bill of quantities
- A bid with the external envelope carrying a sign or mark that can lead to the identification of the bidder.

B: Essential criteria

- General presentation of the tender files;
- References of the company in similar works;
- Quality of the personnel;
- Technical organisation of works;
- Logistics;
- Financial capacity;
- Attestation and report of site visit
- Special Technical Clauses initialled on all the pages;
- Special Administrative Clauses completed and initialled on all the pages;
- Safety measures on the site.

The criteria for the qualification of bidders shall be as follows:

The details of essential criteria are given in the Special Tender Regulation (STR).

This evaluation will be done in a purely positive way (yes) or negative (no) with an acceptable minimum from at least 75% of the essential criteria taken in account.

The contract will be awarded to the bidder who would have proposed the offer with the lowest amount, in conformity with the regulations of the Tender Documents and having satisfied to 100% of the eliminary criteria and at least 75% of the essential criteria.

15. Financing

This works shall be financed with the MINTP PIB 2025.

16. Further information

Additional technical information may be obtained from the Divisional Delegation of Public Works Menchum.

17. Addendum The Delegated Contracting Authority reserves the right to carry out any necessary modifications to this call for tenders.

Wum, the 01 AOUT 2025

The Senior Divisional Officer for Menchum
(Contracting Authority)



Abdoullahi Aliou
Administrateur Civil Principal
de Classe Exceptionnelle

Copies:

- ARMP
- Chairperson of DTB
- Notice Board



NORTH WEST REGION

MENCHUM DIVISIONAL

DIVISIONAL OFFICE, WUM

SERVICE FOR ECONOMIC AND FINANCIAL
AFFAIRS

DIVISIONAL TENDERS BOARD

AVIS D' APPEL D'OFFRES

01 AOUT 2025

AVIS D'APPEL D'OFFRE NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE

**N°002/ONIT/E28/SEFA/DTBMCH/2025 du/2025 Pour la
Maintenance et bitumage partiel par enduit superficiel tricouches de la
route Waindu – Wainangwen – Zongukwo – Megha – Kesu – Mile 50
(GHS Wum) 10km dans l'arrondissement de Wum Département de la
Menchum NWR (PHASES I)**

Tronçons: Waindu – Wainangwen – Zongukwo – Megha – Kesu – Mile 50 (GHS Wum) 10km)

1. Objet:

Dans le cadre de l'exercice Budgétaire 2025, le Préfet de la Menchum, Autorité Contractante Délégué, lance un Appel d'Offres National Ouvert pour les Travaux d'entretien et bitumage partiel par enduit superficiel tri couches de la route Waindu – Wainangwen – Zongukwo – Megha – Kesu – Mile 50 (GHS Wum) 10km dans l'arrondissement de Wum Département de la Menchum en "procédure d'urgence".

2. Nature des travaux:

Les prestations, objet du présent appel d'offres, concernent :

- 1- Installation de chantier
- 2- Amené et repli du matériel
- 3- Scarification de la chaussée existante plus mise en forme
- 4- Deblais en dépôt
- 5- Couche de fondation en grave latéritique
- 6- Couche de base en grave latéritique
- 7- Impregnation
- 8- Revêtement en enduit superficiel tri couche
- 9- Signalisation horizontale
- 10- Signalisation verticale
- 11- Toutes autres tâches décrites dans le détail quantitatif.

3. Participation et origine

La Participation à cette consultation est ouverte aux entreprises de droit camerounais qui se seront conformés aux lois fiscales et ont une bonne expérience dans le domaine intéressé.

4. Allotissement

Les travaux sont regroupés dans un unique lot.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel des travaux à l'issue des études préalables est de **cent cinquante millions (150,000,000) Francs CFA TTC**.

6. Financement

Les prestations, objet du présent Appel d'Offre sont financées par le Budget d'Investissement Public du Ministère des Travaux Publics exercice 2025.

7. Consultation et acquisition du dossier d'Appel d'Offres :

Les dossiers d'Appel d'Offres peuvent être consultés obtenus aux heures ouvrables au Secrétariat de la Préfecture de la Menchum, dès publication du présent Avis.

L'acquisition des dossiers d'Appel d'Offres est soumise au paiement d'un prix non - remboursable de cent cinquante mille (150,000) Francs CFA payable au Trésorerie Départementale. La Quittance dûment délivrée devra être rattachée à l'offre.

8. Cautionnement Provisoire

L'offre sera soumise avec une caution de trois million (3,000,000) FCFA délivrée par une institution bancaire reconnue par le MINFI et la COBAC dans la forme fournie par les règlements Particuliers d'Appels d'Offres. La caution restera valide pendant 90 jours après soumission des offres.

9. Remise des offres

Le Soumissionnaire soumettra 01 original et 06 copies (à indiquer comme tel) de l'offre en anglais ou français au Secrétariat de la Préfecture contre récépissé au plus tard le...../2025 à 12 heures, heure locale.

L'enveloppe externe portera l'inscription:

AVIS D'APPEL D'OFFRE NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE

**N°002/ONIT/E28/SEFA/DTBMCH/2025 du/2025 Pour la
Maintenance et bitumage partiel par enduit superficiel tri couches de la
route Waindu – Wainangwen – Zongukwo – Megha – Kesu – Mile 50
(GHS Wum) 10km dans l'arrondissement de Wum Département de la
Menchum NWR (PHASE I)**

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT ».

L'enveloppe extérieure ne devra comporter aucune mention pouvant permettre l'identification du soumissionnaire.

10. Recevabilité des Offres

Les documents administratifs attachés devraient être des originaux ou des copies certifiées datés d'au plus 3 mois.

11. Ouverture des Offres

L'ouverture des offres aura lieu dans la salle de conférence de la Préfecture, le...../2025 à partir 13 heures, heure locale en présence des Soumissionnaires ou leurs représentants dûment mandatés.

12. Durée de validité des offres

Les Soumissionnaires resteront liés par leurs offres pour une période de 90 jours à compter de la date d'ouverture des offres.

13. Délai de réalisation des Prestations

Le délai d'exécution des prestations est fixé à **trois (03) mois** maximum à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de commencer l'exécution du présent marché.

14. Evaluation des offres

Les offres seront évaluées sur la base des critères ci-après :

A : critères Éliminatoires

- Absence ou non - conformité d'une pièce dans le dossier administratif;
- Délai d'exécution supérieur à celui prescrit (supérieur à trois mois)
- Proposition de l'Offre Financière supérieure au montant de l'enveloppe ;
- Fausse déclaration ou documents falsifiés;
- Absence ou insuffisance de la caution provisoire de soumission;
- Omission d'un prix quantifié dans le devis;
- Une offre avec l'enveloppe externe qui porte un signe ou marque qui mène à l'identification du Soumissionnaire.

B: critères Essentiels

- Présentation Générale des dossiers d'Appel d'Offres;
- Références de l'Entreprise;
- Qualification du personnel d'encadrement;
- Organisation technique des travaux;
- La logistique;
- La capacité financière;
- Attestation et rapport de visite du site,
- Les Clauses Techniques Particulières paraphées dans toutes les pages;
- Les Clauses Administratives Particulières dûment remplies et paraphées dans toutes les pages
- Mesures de sécurité sur le site.

Les critères concernant la qualification du soumissionnaire seront les suivants:

Les détails des critères essentiels sont précisés dans le Règlement Particulier de l'Appel d'Offres (RPAO).

Cette évaluation sera faite sur une base purement positive (oui) ou négatif (aucun) avec un minimum acceptable d'au moins 75% des critères essentiels.

Le contrat sera accordé au Soumissionnaire ayant proposé l'offre la moins disant et remplissant les capacités techniques et administratives conformément aux règlements d'Appel d'Offres et ayant satisfait à 100% les critères éliminatoires et au moins 75% les critères essentiels.

15. Financement

Le financement est assuré par le **Budget d'Investissement Public** du MINTP.

16. Renseignements complémentaires

Les renseignements techniques complémentaires peuvent être obtenus auprès de la Délégation Départementale des Travaux Publics de la Menchum.

17. Additif:

Le Maître d'Ouvrage Délégué se réserve le droit, en cas de nécessité d'apporter toute autre modification ultérieure au présent Appel d'Offres.

Fait à Wum, le **01 AOUT 2025**

Le **Prefet de la Menchum**
(Autorité Contractant Délégué)

Ampliations:

- (1) ARMP (pour publication et archivage) ;
- (2) President CPM (pour information) ;
- (3) Affichage (pour information) ;



Abdoulahi Aliou
Administrateur Civil Principal
de Classe Exceptionnelle